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ROI.0012.5.3.2017 

 

 

Protokół nr 15/17 

z posiedzenia Komisji Środowiska  

z dnia 1 września 2017 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pani Alicja Sadowska Przewodnicząca Komisji Środowiska  dnia  1 września 2017  roku o 

godzinie 12:00
 
otworzyła obrady Komisji  Środowiska. Powitała członków Komisji, Pana 

Marka Jaskulskiego – Wicestarostę oraz Pana Jacka Dudę – Kierownika Biura Terenowego 

KPZMiUW we Włocławku. 

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach 

uczestniczy 3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 

wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 14/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 16 czerwca 2017 r.  

5) Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Włocławku 

na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji  i zabezpieczeń 

przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

6) Analiza projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego 

7) Sprawy różne.  

8) Zakończenie obrad Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, czy mają propozycje do porządku 

obrad? Nie było żadnych propozycji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

komisja przyjęła  porządek obrad. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 
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4) Przyjęcie protokołu nr 14/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 16 czerwca 2017 

r.  

5) Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie 

melioracji i zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

6) Analiza projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. 

7) Sprawy różne.  

8) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 14/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 16 czerwca 

2017 r. 

 

Przewodnicząca Komisji  poinformowała, iż z posiedzenia komisji z dnia 16 czerwca 2017 

roku został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, w związku z tym 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że protokół nr 14/17 z dnia 16 czerwca 2017 roku został 

przyjęty.  

Na obrady przybył Pan Wojciech Rudziński. W obradach uczestniczy 4 członków Komisji.  

 

5) Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji 

i zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i 

zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego Następnie 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu obecny jest Pani Jacek 

Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku, którego poprosiła o 

przedstawienie tematu. 

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że obecnie żadnych zadań się nie prowadzi, wszystkie zostały zakończone. Na razie jednostka 

nie zamierza prowadzić żadnych zadań, ponieważ jest w trakcie przekształceń. Zarząd melioracji 

będzie funkcjonował do 31 grudnia 2017 r. od 1 stycznia będzie działać w nowej strukturze 

organizacyjnej  wspólnie z obecnym Regionalnym Zarządami Gospodarki Wodnej. Ta firma 

będzie się nazywała „Polskie Wody.” Około tygodnia temu została podpisana przez Prezydenta 

RP ustawa Prawo wodne. W tej chwili trwa oczekiwanie na rozporządzenia wykonawcze, w 

których m.in. będą zawarte informacje dotyczące siedzib zarówno zarządów, zlewni jak i 

nadzorów wodnych. Jeśli chodzi o zjawiska atmosferyczne, które  w ostatnim czasie 

występowały na terenie województwa kujawsko – pomorskiego  to na terenie powiatu 

włocławskiego nie spowodowały one żadnych szkód. Jeśli chodzi o konserwacje to w tej chwili 

rzeki i kanały na terenie powiatu włocławskiego wyglądają bardzo dobrze, wszystkie są drożne. 

Dno jest na właściwych rzędnych, nie ma żadnych przepustów niedrożnych. Nie ma obawy o to, 

że w związku z jakością cieków będą jakieś podtopienia. W tym roku jednostka przystępuję do 

konserwacji, prowadzenie robót następuje od dzisiaj, będzie to trwało 1-2 tygodnie. Wszystko 

powinno zostać ukończone do dnia 15.10.2017 r. To są takie rzeki jak Zgłowiączka na terenie 

parku we Włocławku, Lubieńka południowa, Rakutówka.  

Radny Mariusz Bladoszewski zapytał o konserwacje rzeki Zgłowiączka, czy wykonuje się ją 

tylko na terenie Miasta Włocławka? 

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że jednostka konserwacje wykonuje na terenie miasta, a pozostały odcinek Zgłowiączki to ciek 
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naturalny. Tam nie ma żadnego zagrożenia. Rzędne są takie jak powinny. Zgłowiączka poza 

terenem miejskim to rzeka, gdzie może występować roślinność wodną, denną na skarpach. I to 

nie będzie ruszane. Owszem w latach poprzednich były podejmowana próby regulacji 

Zgłowiączki i one zakończyły się fiaskiem. Nie było szerokiej zgody na jej wykonanie, 

ponieważ działała organizacja ekologiczna i dla tych organizacji każda regulacja ścieku to 

zbrodnia przeciwko ludzkości. Gdyby regulacja została przeprowadzona to konserwacja byłaby 

przeprowadzona corocznie. Rakutówka była w zeszłym roku zrobiona. Wszystkie przepusty są 

czyste. Kierownik ją sprawdzał 2 miesiące temu. Nawet dno jest trochę poniżej przepustu. W tej 

rzece rośnie roślinność. Ona jest ujęta w planie, ale być może w tym roku nie zostanie to 

wykonane. Do przetargu nie zgłosił się żaden oferent. W związku z tym miał odbył się drugi 

przetarg, ale w tym czasie miała miejsce sytuacja, która wystąpiła na terenie woj. Pomorskiego i 

woj. Kujawsko-pomorskiego. Wobec tego jest blokada w związku  z tym, że jest tam szereg 

robót do zrobienia i prawdopodobnie te zadania, które nie weszły to jest ich kilka. Kierownik 

poinformował, że w zeszłym roku rzeka Zgłowiączka miała barwę brunatną i podjął się 

wyjaśnienia tej sprawy. Okazało się, że przy moście kolejowym w  pobliżu rzeki Rakutówki 

było bardzo mało wody tam też jest odpływ z oczyszczalni i był tam kolor brązowy. Kierownik 

pobrał próbki wody i oddał do zbadania. Nie stwierdzano, że są to szkodliwe substancje. 

Okazało się, że w odległości 5 m od brzegu pojawił się kolor czerwony ziemi po analizie 

stwierdzono, że w wyniku suszy woda się obniżyła i związki żelaza wyschły. Następnie po 2 -3 

latach poziom wody zaczęł się podnosić i te związki żelaza zaczęły się wypłukiwać do rzeki. 

Było mało wody to one stagnowały i rolnicy byli przerażeni. W momencie kiedy pojawiła się 

woda to wszystko spłukało. To jest naturalne zjawisko. Te związki żelaza tam gdzie jest go 

więcej wchodzą do rzek tylko przy przepływach typu 1 m
3
/s lub 0,5m

3
/s one są niewidoczne, 

ponieważ spłyną a tu jak nie było przepływu to były widoczne.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy na terenie parku można wejść z konserwacją rzeki? 

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że jeśli chodzi o wszystkie parki, rezerwaty, obszary chronione Natura 2000 one mają osobne 

regulaminy. Konserwację można tyko wykonać jeśli jest taka potrzeba i wówczas zakres robót 

musi być uzgodniony z dyrekcją danej jednostki i wtedy może wejść. Jeśli chodzi o rzekę 

Rakutówkę na terenie parku to jednostka nie wchodzi na teren parku, ponieważ traktuje się ją 

zupełnie jako naturalną i nie podlega działalności człowieka. Jeśli chodzi o inne rzeki, które 

płyną w otulinie parku, ale z zastrzeżeniem, że trzeba to uzgodnić z Dyrekcją Parku np. dotyczy 

to rzeki Zuzałki, ponieważ znajduje siew otulinie, rzeki Patrówki, która znajduje się w otulinie 

parku.  

Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, czy mają pytania do przedłożonej 

informacji? 

Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, czy w zarzadzaniu jednostki jest zbiornik wodny tama 

na Wiśle.  

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że to podlega pod Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Warszawie – Inspektorat 

Włocławek.  

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że na terenie Chodcza znajduje się  źródełko, które 

jest tam od przedwojennych czasów. Czy jednostka takimi rzeczami się interesuje i czy jest to w 

gestii jednostki, aby to jakoś wyeksponować.  

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że  jednostka wykonuje zadania przydzielone marszałkowi w ramach zadań zleconych to są 

zadania Państwa. Marszałek w ramach tych zleconych zadań zajmuje się tylko wodami 

publicznymi. To są rzeki i inne cieki wodne, które są zapisane w stosownym rozporządzaniu. 

Jeśli jakieś źródełko miałoby nazwę i byłoby zapisane to wtedy tak. Niestety źródełka nie są 

zapisane. Z takich rzek, które są rzekami publicznymi to jest Zgłowiączka, Lubieńka, 

Rakutówka  Patrówka, Zuzałka, Struga Rybnicka, Kocieńca, Niwka. Przedsiębiorstwo, które 

powstanie „Polskie Wody”, również tym będzie się zajmowało. Jeśli Burmistrz będzie chciał to 

może się tym zająć i zgłosić do administracji terenowej.  
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Radny Wojciech Rudziński zapytał, kto usuwa drzewa, jeśli powodują zatory na rzekach 

znajdujących się w otulinie parku ? Czy są jakieś zalecenia, że spółka wodna w tym roku to 

wykona? Jednostka robi inwestycje co dalej? Inwestycja jest oddana,  a kto jest jej właścicielem? 

Na Rakutówce była wykonana inwestycja, która została zdemolowana.  

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że jeśli są zatory, to zależy , jeśli nie stwarza  to zagrożenia to są one prawem chronione żeremia. 

Żeremie to miejsce, gdzie bób bytuje 5,10-50 m od cieku, a bytuje w tym żeremiu bo stworzył 

zaporę i tam weszła woda. Jeśli nie stwarza to zagrożenia to nie stwarza to zagrożenia ta zapora 

tam jest i nic się nie dzieje. Jeśli to stwarza to zagrożenie zalania pól rolnika to najlepiej działać 

przez dyrektora parku. Takie działania rok lub dwa lata temu podjęto i wtedy usunięto zapory na 

wyraźne życzenie. To jest ten sam problem, co z każdym rezerwatem. Każdy uważa, że należy 

lekko ingerować, a część uważa, że nie należy nic robić i jak drzewo się przewróci to ma leżeć 

itd. Gdyby była taka sytuacja, że trzeba to zrobić to należy zgłosić informacje do jednostki, ale 

najlepiej przez dyrekcję parku. Jeśli chodzi o drugie pytanie to kierownik też ma w tym temacie 

wątpliwości od wielu lat. Często wykonuje się inwestycje, które drogo kosztują. W miejscowości 

Kruszyn została wykonana inwestycja, a teraz nie ma kto jej konserwować. Dotyczy to również 

budowli piętrzących. Inwestycja mająca miejsce w Przyborowie była w uzgodnieniu z 

nadleśnictwem, które chciało tam wypiętrzyć wodę. Widocznie to jest dobre dla lasu. Ta 

odbudowa została wykonana. Tam była taka sytuacja, że jeden z mieszkańców przy pomocy 

koni wyrwał te urządzenie na siłę i zniszczył, aby nie piętrzyć wody. Została założona sprawa 

sądowa, został skazany, ale ze względów humanitarnych odstąpiono od wykonania kary. W 

zeszłym roku zauważono, że Jezioro Rakutowskie zanika. Tragedia ekologiczna. Na jeziorze 

znajduje się 5 wysp, a do tej pory nie było żadnej.  

Jednostka poprosiła RDOŚ w Bydgoszczy o wyrażenie zgody na tymczasowe pod piętrzenie bez 

pozwolenia wodno prawnego. Takie pozwolenie jednostka uzyskała. Kierownik nie chciał robić 

to bez zgody tego mieszkańca. W związku z  tym spotkał się z ta osobą i wytłumaczył na czym  

polegał problem. Podniesiono o 2 szandory (deska, która się w ceowniki i ona pod piętrzą wodę. 

Jeśli chodzi o Rakutówke, nie ma zagrożenia, że rzeka wyleje. Cieki są zadbane. Jest 100% 

przepustowości. Tam są bardzo duże przepusty.  

Radny Mariusz Bladoszewski zapytał, czy w przypadku żeremi bobrów to usuwane jest to 

tylko w przypadku wystąpienia jakiegoś zagrożenia dla rolników. Część mieszkańców zgłosiła 

się o regulację. Czy gmina może  w jakiś sposób regulować tą rzekę, czy musi to być w 

porozumieniu z jednostką KPZMiUW we Włocławku? 

Pan Jacek Duda – Kierownik Biura Terenowego KPZMiUW we Włocławku poinformował, 

że jeśli gmina by chciała to zawsze może, ale wiąże się to z wydatkowaniem pieniędzy a gminy 

borykają się  z brakiem pieniędzy i raczej same tego nie będą robiły i będą zwracały się do 

jednostki.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do Pana Kierownika Referatu Ochrony Środowiska o 

przekazania do Gminy Włocławek prośby, aby objęto większym zainteresowaniem 

infrastrukturę melioracyjną.  

Wobec braku pytań Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem Informacji 

Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Włocławku na temat 

przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i zabezpieczeń 

przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że komisja  

przyjęła Informację Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i 
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zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego, który stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

6)  Analiza projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 

Włocławskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy członkowie Komisji mają uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że tradycyjnie,  co rocznie z budżetu powiatu 

środki finansowe są przeznaczane na tego typu działalność. To jest wyliczone na ilość 

jednostek znajdujących się na terenie  poszczególnych gmin dlatego są tak zróżnicowane 

kwoty.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej jednostkom 

samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, ze 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 

Włocławskiego, który  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

6) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie?  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Pani radna Jadwiga Fijałkowska na poprzednim 

posiedzeniu zadała pytania, które zostały skierowane do Pani kierownik WIORiN w 

Bydgoszczy o/Włocławek w zakresie badań pokarmowych. Przewodnicząca Komisji 

zapytała,  czy odpowiedź jest satysfakcjonująca? 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że odpowiedź nie w pełni ją satysfakcjonuje, 

ponieważ jest to odpowiedź ogólnikowa być może pytania radnej  nie były sprecyzowane 

dokładnie, żeby jednostka mogła się do tego odnieść. Jeśli radni będą zainteresowani to już 

wiadomo  do kogo w tej sprawie się należy zwrócić.  

Nie było więcej głosów.  

 

7) Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonała dnia 1 

września 2017 roku o godzinie 13:10 zamknięcia obrad Komisji Środowiska.  

 
     Przewodnicząca Komisji  

                Środowiska  

 

            Alicja Sadowska 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ……………………………….. 


